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REFERAT 

1. Godkendelse af dagsorden 

Tilføjelser? 

 

2. Opfølgningspunkter (15 min) 

 

- Status på AU IT servicevindue. HSS orienterer kort. 

- Høringsprocedure - opfølgning. 

- Fremadrettet procedure for STADS høring, hvordan gør vi i båndet? 

- Opfølgning fra IC vedr. procedure for udvekslingsstuderende 

 

 

3. Drøftelsespunkter  

- Overlevering af produkter som resultat af emnemanchetter til hovedområ-

derne (HSS) (10 min) 

 

- Dagsorden til UVA/EKA møder (10 min):   

o Hvordan skal vi fremadrettet behandle Fremdriftsreformen, skal det 

være et selvstændigt punkt på vores møder, eller skal det placeres an-

den steds på dagsordenen? 

o Punkt 5 Siden sidst i afdelingerne: Skal vi beholde dette punkt på 

dagsorden eller kan det evt. udgå? 

 

- "Indstilling til afviste eksamensbesvarelser" (10 min)   

Dette er en indstilling fra før sommer som skal genoplives. Hvad er status og 

hvad skal der ske med den? 

 

- Eksamenstilmeldinger der fejler pga. progressionskrav og den tekst som den 

studerende får frem, når han/hun kigger på det v/SOS  (10 min) 

 

- Implementeringsplan for Digital eksamen (30 min) 

- LMS (70 min) 
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o Kort baggrund om projektet/status 

o Beskrivelse af løsningen 

o Gennemgang af illustrationerne 

o De studieadministrative konsekvenser i form af forretningsregel  

o Afgrænsninger 

o Øvrige punkter til opfølgning med Thomas Rathcke 

 Dataflow for holdsætning. Emnemanchet som SBM har under 

udarbejdelse (Status og behov i forhold til øvrige LMS aktivi-

teter). 

 Opfølgning på emnemanchet om Fjernundervisning. Thomas 

Rathcke følger op på spørgsmål fra sidste referat.  

 

4. Orientering fra (10 min) 

- Det tværgående bånd for uddannelse 

Der er ekstra møde i det tværgående bånd d. 16. januar. HSS giver kort oriente-

ring 

- Dialogforum 

- SNUK-båndet 

Referat fra  SNUK møde 13. januar. 2014 

- VEST-båndet 

- UJS 

- Driftsenheden 

- - Andre?  

 

 

5. Siden sidst i afdelingerne 

 

 

6. Pipeline (10 min) 

 

Pipeline 

 

- Diskussionspunkt: Seneste ansøgningsfrist i en optagelsestermin på kandidat 

fra UVA/EKA-møde d. 16.12.2013 

 

- Brainstorm på prioriteringsmodel 

 

- Undervisning/workshops i brug af STADS - det skal afklares om, der skal laves 

en emnemanchet eller hvordan UVA/EKA vil gribe denne opgave an.  

 

Emnemanchetter som endnu ikke er beskrevet (pipeline til pipeline) 

 

Emnemanchet 'Oprydning i gamle jobs på STADS PRODUKTION, version 13.1' 

v/Peter Herning. Dato for behandling er ikke fastsat endnu. 
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- Emnemanchet: 'Brug af kaldenavn og visning af prøveform på Selvbetjeningen’ 

skal omskrives så problem skitses og der ikke forslås en løsning v/MAR 

 

 

7. Forslag til dagsorden for næste møde 

 

 

8. Eventuelt 

 

 

REFERAT 

 

AD 1: Godkendelse af dagsorden 

Punkt 3 om Digital eksamen blev udsat pga. sygdom. UVA/EKA beder endvidere om 

et oplæg, de kan forholde sig til inden et møde. MD giver beskeden videre.  

 

AD 2: Opsamlingspunkter 

Status på AU IT servicevindue. HSS orienterer kort. 

Peter Blankholm har fat i alle interessenter, som har behov for hjælp d. 25. januar. De 

steder i skemaet som er markeret med rødt, er der blevet lavet nødforanstaltninger 

til. Alle markeret med gult har fået besked om, at systemenerne er ude af drift lørdag.  

 

Malene Hjulmann Bundgaard (kommunikationsmedarbejder ved AU IT) har kontakt 

til alle systemejere af diverse systemer. Systemejerne sørger for, at informationen om 

servicevindue kommer på de kendte systemer. Dermed burde der være styr på infor-

mation til de studerende.  

 

STADS-systemer og fejlmeddelelser: Supporten har foreslået AU IT, at driftsstatussi-

den laves om i forbindelse med servicevinduet ved at indsætte en generel fejlbesked 

øverst på siden. AU IT er de i gang med lave det, så det bliver klar til servicevinduet.  

 

Høringsprocedure - opfølgning.  

 

Punktet betragtes som afsluttet. 

 

Fremadrettet procedure for STADS høring, hvordan gør vi i båndet? 

UVA/EKA har modtaget en høring vedr. STADS fra Lasse Mønster. MAR vil gerne 

have diskuteret, hvordan UVA/EKA fremadrettet skal arbejde med disse høringer.  

 

Følgende blev besluttet: 
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 Når der kommer høringer fra STADS samarbejdet, skal de sende ud til båndet og 

sættes på det kommende møde. Hvis det kan nås inden deadline, skal høringen 

diskuteres på et møde. Koordinator sørger for det. 

 Når det sendes ud, har hovedområderne mulighed for at sende det videre til rele-

vante medarbejdere. Der var enighed om, at det kunne være svært at vide, hvem 

det skulle sendes til, ligesom det var svært for modtagerne at vide, hvordan de 

skal forholde sig til høringerne. Derfor er det ofte afsnitslederne selv, der må for-

holde sig til høringerne. 

 UVA/EKA vil gerne vide, hvornår der er høringsfaser. 

 HSS skal afklare om, der er lavet en procedure for, hvordan STADS høringer skal 

forløbe i Studiesystem: Krav og Design. 

 

Health har givet udtryk for et ønske om at være involveret i test af STADS ved nye 

versioner. BSS er allerede involveret. ST overvejer opbygningen af STADS-

kompetencer, så det vil give mening at deltage i test-sessioner.  

 

Følgende blev konkluderet: 

 UVA/EKA vil gerne have en tilbagemelding fra Birgit Andersen om de øvrige ho-

vedområder kan deltage i test af STADS. Der skal laves et setup, som kan udvik-

les og som tager højde for hovedområdernes vidensniveau samt tid, der kan af-

sættes til opgaven.  

 UVA/EKA vil gerne have en plan for, hvornår test finder sted. 

 

Opfølgning fra IC vedr. procedure for udvekslingsstuderende 

Ulla Gørling har sendt følgende svar på spørgsmål fra sidste UVA/EKA møde: 

Vores frister for incoming exchange er 1. maj for efteråret og 1. november for foråret.  

 

Vi (IC) modtager og screener ansøgningerne, men den faglige godkendelse ligger hos 

fagene/faglige koordinatorer og sagsbehandlingen ligger i vores front offices – dvs. AU 

Forskning og Talent på hovedområderne. Her er funktionscheferne Marie Frasez (BSS), 

Steen Weisner (Arts), Kirsten Wisborg (HE) og Marianne Aarøe-Hansen (ST).  

 

Hvor hurtigt listerne over de studerende og deres fagønsker kan videregives til 

UVA/EKA vil derfor i høj grad være op til front-folkene og de faglige koordinatorer jf. 

ovenstående. Vi mener, det er et gammelt ASB-princip, at udvekslingsstuderende først 

meldes til fag efter ankomsten, og hvis det skal ændres pga. nedenstående problematik, 

skal I have Marie Frasez i tale. Det er en misforståelse, at tilmeldingerne kommer fra IC. 

 

IC kan godt ændre fristen for incoming exchange, hvis der er behov for det, men det 

kræver naturligvis en vis varsling over for vores partnere. 

 

Som opfølgning på dette svar ønsker UVA/EKA en uddybning af følgende: 
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”Hvad sker der fra 1. november hhv. 1. maj til semesterstart IC. Dvs. hvad er 

det for et arbejde der sker i dette tidsrum?” 

 

Hovedområderne modtager listerne fra IC midt i januar. UVA/EKA mener ikke, det 

er ansøgningsfristen, der skal ændres på, men måske kunne man med fordel kikke på 

den interne procedure for indskrivningen, den efterfølgende vurdering og tilmelding 

til undervisning, så de studerende ikke bliver nødsaget til at vælge om igen.  

 

Målet må være at imødekomme så mange ønsker så muligt. Dertil har hovedområ-

derne behov for at indarbejde udvekslingsstuderende i undervisningsplanlægningen 

tidligere end det er muligt pt. Bemærk dog, at det fungerer tilfredsstillende på Arts. 

 

HSS følger op med Ulla Gørling.  

 

AD 3. Drøftelsespunkter 

 

Overlevering af produkter som resultat af emnemanchetter til hovedområderne   

I forbindelse med arbejdet med emnemanchetter begynder driftsenheden at afslutte 

og lukke opgaver. Derfor vil driftsenheden gerne vide, hvordan UVA/EKA ønsker 

produkter overlevet. 

 

UVA/EKA kom med følgende tilbagemelding: 

 Når en emnemanchet afsluttes må det være en fælles beslutning mellem tovhol-

der og opdragsgiver (UVAEKA). 

 Afslutningen af en emnemanchet indebærer tydelige beskrivelser af og informa-

tion om ændrede procedurer for alle relevante parter. 

 Tovholderen skal komme med et bud på, hvad skal der skal til for at få igangsat 

implementeringen af opgaveløsningen.  

 Emnemanchetter klar til afslutning skal være en del af oversigten i pipeline. 

 

Emnemanchetten ”AU Forskning & Talent ophører med at indskrive Ph.d.-

studerende i STADS” blev brugt som eksempel.  

Det afledte følgende konklusioner: 

 UVA/EKA mener ikke at den er afsluttet, da den konstaterede praksis ikke er 

bragt ind i båndet jf. ovenstående, så der er ikke aftalt videre praksis. Båndet øn-

sker denne tilbagemelding og drøftelse. 

 Endvidere blev det konstateret, at emnet må genåbnes, da Fremdriftsreformen 

kan betyder ændringer i den nuværende praksis, da der med kravet om tilmel-

ding til 30/60 ECTS også gælder 4+4 og 3+5-studerende, hvorfor UVAEKA i 

STADS skal kunne identificere kandidatstuderende, der samtidig er ph.d. stude-

rende.  

 

Dagsorden til UVA/EKA møder  
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 Hvordan skal vi fremadrettet behandle Fremdriftsreformen, skal det være et 

selvstændigt punkt på vores møder, eller skal det placeres andet steds på dagsor-

denen? 

Det blev besluttet, at Fremdriftsreformen indtil videre bliver et selvstændigt 

punkt på dagsordenen. Den dag fremdriftsreformen fylder i flere punkter, må det 

revurderes. 

 

 Punkt 5 Siden sidst i afdelingerne: Skal vi beholde dette punkt på dagsorden eller 

kan det evt. udgå?  

Det blev besluttet at beholde punktet, men at ændre titlen til følgende:  

”Erfaringsudveksling/Aktuelle spørgsmål til afklaring fra HO”.  

Spørgsmål fra mødedeltagere f.eks. om andres praksis og erfaringer sættes under 

dette punkt. Når man sender et punk til dagsordenen til HSS angives det, om 

man ønsker det behandlet dette punkt. På mødets første punkt Godkendelse af 

dagsorden, kan der også komme punkter under dette.  

 

"Indstilling til afviste eksamensbesvarelser"  

Dette er en indstilling fra før sommerferien 2013, som blev henlagt. Den tages op nu, 

da den er meget aktuelt nu pga. fremdriftsreformen.  

Følgende blev besluttet: 

 SBM tilretter indstillingen så den er opdateret 

 SBM sender indstillingen til båndet og herefter til Terkel Rørkær Sigh med hen-

blik på at få den på chefmøde, så den kan komme videre på Det tværgående bånd 

for uddannelse. Alle er enige i indstillingen. 

 

Afledt krav til system til digital eksamen 

En del af indstillingen omhandler muligheden for at screene afleveringer for blanke 

besvarelser, så de ikke sendes til bedømmelse. UVA/EKA ønsker det undersøgt, om 

der kan laves digitale løsninger, som understøtter dette. F.eks.: 

 Kan der laves en funktionalitet der tæller tegn i afleveringen. Er den under et vist 

antal tegn, skal afleveringen tjekkes administrativt.  

 Er der mulighed for, at den studerende i sin aflevering tilkendegiver, at afleverin-

gen er blank. Dermed bliver det muligt at tjekke disse opgaver administrativt 

hurtigt.  

HSS giver overstående videre til projekt ”Digital eksamen” 

 

Eksamenstilmeldinger der fejler pga. progressionskrav og den tekst som den stude-

rende får frem, når han/hun kigger på det v/SOS  

 

SOS har en forespørgsel på om teksten kan ændres i forbindelse med eksamenstil-

meldinger som fejler pga. progressionskrav. Teksten er pt. ”Din registrering lykkedes 

ikke, vær venlig at kontakte Studieadministrationen”. Arts får rigtig mange henven-

delse pga. teksten.  
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BSS og Health venter med regeltjekke tilmeldingerne, så er fejlmeddelelsen ”Ej tjek-

ket” eller den kan sættes til ”Under behandling”..  

På ST skriver de ud til de studerende, at de ikke skal gå i panik over fejlbeskeden.  

SOS tager input med tilbage og vender tilbage, hvis der yderligere spørgsmål.  

 

Ny platform til digital eksamen  

Punktet udgik pga. sygdom. 

 

LMS  

 

Baggrund for projekt 

Scope for det fælles LMS er ikke helt afklaret endnu. I projektgruppen har man først 

skulle lære Blackboard at kende. Denne projektgruppe arbejder med teknik og admi-

nistration, idet opgaven går ud på at se på Blackboard med administrative øjne. Det 

handler bl.a. om, hvad STADS kan levere til Blackboard, og hvor data kommer fra, så 

Blackboard præsenteres rigtigt for de studerende.  

 

Det fælles LMS igangsættes i 2 faser, hvor fase 1 påbegyndes ved semesterstart efter-

året 2014 og fase 2 ved semesterstart 2015. Derfor arbejder man på at lave en mini-

malløsning, som dækker de primære behov. Det der skal afklares i den nærmeste 

fremtid, er hvor lidt kan vi nøjes med? Det skal afklares på alle hovedområder, 

for den centrale administration og for de studerende. I slutningen af måneden skal 

der foreligge en beslutning om, hvem der skal starte på det fælles LMS til efteråret. 

  

Succeskriterier for projektet:  

 Vi vil gerne sikkert i mål  

 Hold det simpelt  

 Stop før det bliver for stort et projekt 

 

Formålet med dagens møde: 

Vi skal have afdækket, hvordan man skal lave læringsrum, dvs. hvordan er regelsæt-

tet for, at læringsrummene virker. UVAEKA pointerede, at det ikke var muligt med så 

kort frist at give tilsagn til de skitserede principper, og der blev derfor aftalt en skrift-

lig høring direkte fra hvert hovedområde til Thomas Rathcke og Morten Josefsen in-

den ugens udgang. 

 

Principper i løsningen som blev drøftet 

 I den skitserede løsning anvendes faktuelle læringsrum til undervisning. Mulig-

heden for at arbejde med organisatoriske læringsrum bruges ikke  

 

Kommentar: Det vil være et stort tab, hvis muligheden for at kommunikere med 

en hel uddannelse eller en større gruppe af studerende ikke bliver muligt i det 

nye LMS. Det laves via organisatoriske læringsrum, og det er en funktion, som 

bruges meget på BSS i dag. MAR oplyste, at AU Kommunikation har lavet en 
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Gap-analyse af, hvilket indhold der hører hjemme på Studieportaler, og hvilket 

indhold der hører hjemme i LMS. MAR finder ud af, hvem der har lavet undersø-

gelsen og giver info videre til LMS projektgruppen.  

 

 Læringsrum bliver synlige for studerende, når der er sat en underviser på. 

Undervisere sættes på i STADS. Dvs. oplysningen fremover hentes fra STADS og 

ind i LMS. Det er muligt at sætte op til 4 undervisere på i STADS. Hvis der er be-

hov for flere undervisere, kan de oprettes manuelt i LMS. Ingen hovedområder 

sætter i dag undervisere på UVA-koder i STADS. TAP/VIP ser læringsrummet 

samtidigt. 

 

Kommentar: De studerende kan have behov for at se et læringsrum, selvom un-

derviseren ikke er fundet endnu. Den studerende vil f.eks. se undervisningspla-

ner, pensum og skema. UVA/EKA foreslår, at man gør det muligt at sætte NN på 

et hold, hvis underviseren ikke er fundet endnu, og at NN gør læringsrummet 

synligt. Dermed kan logikken med ingen underviser opretholdes. Efterfølgende 

kan man administrativt sætte den rigtige underviser på via STADS. Det kom end-

videre frem, at den ansvarlige for undervisningen ikke behøver at være den 

samme, som den endelige underviser. SBM kunne godt ønske sig at det var mu-

ligt at styre, hvornår et læringsrum bliver synligt.  

LMS-Gruppen tager NN løsningen med videre.  

 

 Aktivering af læringsrum. I efteråret hældes alt i LMS på en gang. Alle lærings-

rum vil være passive og skal gøres aktive manuelt. Det er for at sikre, at de stude-

rende ikke kommer til at se for mange ting. Data bliver lagt på som en additiv 

proces de kommende år. Dvs. at man via integrationen kun kan lægge data til, 

men ikke trække data fra i Blackboard de kommende år.  

 

 Systemintegrationen mellem Blackboard og STADS forventes at blive meget dy-

namisk. På BSS opdateres data 3 gange i døgnet pt. Thomas Rathcke håber, at 

det bliver muligt at opdatere data oftere i det nye LMS. 

 

Møde vedr. udarbejdelse af tjekliste/proces for oprettelse af læringsrum 

Som resultat af dagens møde blev der aftalt et opfølgningsmøde i denne uge, hvor 

Arts, Health og ST deltager. Det der skal afklares på mødet er, hvad der skal være 

gjort på hovedområderne før et læringsrum er klar til oprettelse. Dette er for at skabe 

klarhed over alle arbejdsopgaver, som leverer data eller information til LMS. Det gi-

ver hovedområderne en mulighed for at foregribe forandringer i deres arbejdsproces-

ser.  

 

 

Dataflow for holdsætning. Emnemanchet som SBM har under udarbejdelse 
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Det blev besluttet at tage denne emnemanchet på UVA/EKA møde d. 3. februar og 

lade den hvile indtil da. Det skyldes, at den proces der er i gang, kan gribe ind i em-

nemanchetten.  

 

Opfølgning på emnemanchet ’Fjernundervisning’ fra møde d. 13. januar 2014: 

Behandlingen af emnemanchetten resulterede i et spørgsmål om, der også skal være 

en fysisk markør på eksamen. Hvis det er tilfældet vil det se lidt underligt ud at ’Sted’ 

for en skriftlig hjemmeopgave er ’Virtuel’. Man kunne overveje at lave en regelsæt-

ning på udvalgte eksamensformer. 

Thomas Rathcke forslog, at UVA/EKA sender emnemanchetten tilbage til Datamana-

gement-teamet og får afklaret ovenstående. Det blev besluttet.  

 

Bemærk: Båndet er imod at lave ekstra registreringer på eksamen nu, når vi ikke ved 

om det er/bliver nødvendigt. Det vil give mange andre problemer, og det skal give 

mening for alle. 

 

AD 4: Opfølgning fra  

 

Det tværgående bånd for uddannelse 

Kort status om møde(r) i Det tværgående bånd for Uddannelse. 

 

Der har været afholdt kort møde den 16. januar med prodekanerne for uddannel-

se + repr. fra administrationen. Det blev besluttet at igangsætte arbejdet med 

emnemanchet 4 – Gennemgang af studieordning (+ tilhørende datapakke). 

Der vil blive afholdt miniuddannelsesbåndmøde mandag den 20. januar vedr. 

drøftelse af indstilling til klynge 1 (studieinaktivitet, max. studietider, 3. prøve-

forsøg, delegation, bedre merit ved studieophold) til Universitetsledelsen. 

Næste ordinære møde i Det Tværgående Bånd for uddannelse er den 31. januar. 

 

- - Dialogforum 

- - SNUK-båndet 

Referatet er ikke færdigt 

- - VEST-båndet 

- - UJS 

- - Driftsenheden  

Vi har haft workshop med driftsledelsen. Det betyder, at HSS snart vil begynde at 

bruge emnelisten aktivt på møder under punktet Pipeline. 

- - Andre?  

Intet nyt. 

 

AD 5: Siden sidst i afdelingerne 

Ingen punkter. 

 

AD 6: Pipeline 
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- Diskussionspunkt: Seneste ansøgningsfrist i en optagelsestermin på kandidat 

fra UVA/EKA-møde d. 16.12.2013 

 

- Brainstorm på prioriteringsmodel 

 

- Undervisning/workshops i brug af STADS - det skal afklares om, der skal laves 

en emnemanchet eller hvordan UVA/EKA vil gribe denne opgave an.  

 

Emnemanchetter som endnu ikke er beskrevet (pipeline til pipeline) 

 

Emnemanchet 'Oprydning i gamle jobs på STADS PRODUKTION, version 13.1' 

v/Peter Herning. Dato for behandling er ikke fastsat endnu. 

 

- Emnemanchet: 'Brug af kaldenavn og visning af prøveform på Selvbetjeningen’ 

skal omskrives så problem skitses og der ikke forslås en løsning v/MAR 

 

AD 7: Dagsorden til næste møde 

MAR og HSS laver dagsorden 

 

AD 8: eventuelt 

Ingen punkter.  


